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Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2013. március 13. napján az 
Önkormányzat Hivatal épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1735 órai kezdéssel 
megtartott nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
   - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Balogh Elemér, települési képviselő – érkezett 1745 órakor 
   - Makkos István, települési képviselő  
   - Németh Dezső, települési képviselő érkezett 1800 órakor 
  - Tamás Béláné, települési képviselő 
  - Toplak Tiborné, települési képviselő.                   
                                                                  
Tanácskozási joggal:  Császár László, jegyző 
   Leitnerné Nagy Judit pénzügyi előadó 

Fercsák Ágnes. 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési 
képviselőből 5 fő jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv 
hitelesítésre Makkos István és Toplak Tiborné települési képviselőket kéri fel, melyet a 
képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy a 
meghívóban kiküldöttekhez képest 1. napirendként tárgyalja a testület az orvosi szolgálati 
lakás bérleti díjának ügyét, egyebekben a kiküldött napirendek szerint történjen az ügyek 
tárgyalása. 
 
A javaslattal a testület egyetértve – 5 igen szavazattal – az alábbi napirendet fogadja el:  
 

1. Orvosi szolgálati lakás bérleti díj ügye. 

2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről. 

3. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester 
átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről. 

4.  Az Önkormányzat 2013. évi költségvetése. 

 Előterjesztő: Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi előadó. 

5.  Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés 2013. évre. 

       Előterjesztő: Császár László jegyző. 
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6.  Anyakönyvi rendelet. 

       Előterjesztő: Császár László jegyző. 

7.  Volt asztalos üzem megvásárlásának ügye. 

       Előterjesztő: Császár László jegyző. 

8.  Hó- és síkosságmentesítési pályázat a 2013/2014. idényre. 

       Előterjesztő: Császár László jegyző. 

9.  Egyebek. 

 

Napirendek tárgyalása: 
 

 
1. Orvosi szolgálati lakás bérleti díj ügye. 

 
Molnár Károly, polgármester: Tájékoztatást ad, hogy a téli időszakban a Fercsák Ágnes 
által bérelt ingatlan rezsiköltségei közül a fűtési költség jelentősen megemelkedett. Jelenleg 
az ingatlan bérleti díja 11.000,- Ft/hónap, a bérlő rezsiköltséget nem fizet. Előzetes 
tárgyalásokat kezdett a bérlővel, javasolta, hogy 20.000,- Ft/hónap összegre emeljék közös 
megegyezéssel a bérleti díjat. Kérdés volt, hogy a bérleti díjon felül a rezsiköltség milyen 
módon kerüljön rendezésre. 
 
Fercsák Ágnes: 2009-től bérli az ingatlant, 11.000,- Ft/hónap díjért. A bérleti díj a 
rezsiköltséget is magába foglalta. A bérleti díjjal kapcsolatos problémák akkor keletkeztek, 
amikor a fűtésszámla összege meghaladta az orvosi rendelőét. Sajnos a fűtési rendszer 
elavult és levegős is, nem fűti fel a helyiségeket. Egy személyben nem tudja vállalni a teljes 
rezsiköltséget. A bérleti díj emelésével egyetért, nem rajta múlott, hogy az elmúlt években 
nem került az emelésre. Körülnézett Zalaegerszegen bérelhető helyiséget keresve, mivel 
először havi 30.000,- Ft bérleti díjat említett polgármester Úr. Ha ilyen mértékűre emelkedik 
a bérleti díj, neki nem éri meg bérleti jogviszony fenntartása. 
 
Molnár Károly, polgármester: Fercsák Ágnessel jó az önkormányzat munkakapcsolata, 
pályázatok írása, koordinálása, az önkormányzatnak is érdeke ennek fenntartása. Javasolja, 
hogy a 20.000,- Ft-os díjat fogadja most el a testület. A fűtési rendszert, annak vezérlését át 
kell vizsgálni, ősztől közös megegyezéssel alakítsunk ki egy, a használt légköbméterre 
vetített díjat.  
 
Fercsák Ágnes: A vízzel, villannyal nem volt gond, a fűtésnél jelentkeznek a problémák, a 
nyílászárók és az épület hőszigetelése sem igazán jó. Három irodát lehetne kialakítani, de 
mivel egyedüli bérlő, nem tudja felvállalni a teljes költséget. 
 



Bak,  2013. március 13-i nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

3 

 

Makkos István, települési képviselő: Egy régi rendszert is lehet légteleníteni. Az 
önkormányzat ne fizessen rá a bérletre. Ha havi 20.000,- Ft-ért adjuk bérbe és ráfizetünk 
50.000,- Ft-ot, az nem üzlet. 
 
Molnár Károly, polgármester: A termosztát is cserére érett, nem szabályozza le éjszakai 
üzemmódra a fűtést, ha azt elfelejtik lehajtani. 
   
 

1745 órakor megérkezett Balogh Elemér települési képviselő, így a testület 6 fővel 
folytatta munkáját. 

 
 
Fercsák Ágnes: A lakás és a rendelő között nincs jelentős hőmérséklet különbség, mégis 
jelentősen magasabb a lakás fűtésköltsége. Ha nem éri meg számára a bérlet, akkor inkább 
vált, máshol bérel irodahelyiséget. 
 
Makkos István, települési képviselő: Felül kell vizsgáltatni a fűtési rendszert, ezt a 
következő fűtési szezonig rendezni kell. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozza:   
 

39/2013. számú határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul, hogy a 
tulajdonát képező Bak, Rákóczi u. 4. szám alatti ingatlanban 
elhelyezkedő irodahelyiség bérleti díja 2013. március 15. napjától a 
bérlő és a tulajdonos közös megegyezésével havi 22.000,- Ft 
összegre módosuljon. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a bérleti 
szerződés módosítás aláírására. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
 

 
2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről 
3. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a 
polgármester átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 1. és 2. számú melléklete szerinti 
tartalommal tájékoztatja a testületet a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, 
a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott hatáskörében tett 
intézkedéseiről.  
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A 2013. évi munkaterv nem tartalmazta a helyi civil 
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szervezetek meghívását, beszámolóját. Ettől eltekintünk az idei évben? 
 
Molnár Károly, polgármester: Havonta egy-egy szervezetet meghívunk. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A színpad letakarása megtörtént ugyan, de nem lett 
tökéletes, a nyugati szélénél kilóg a deszka. 
 
Császár László, jegyző: A közművelődési érdekeltségnövelő támogatás elnyerésére lehetne 
benyújtani pályázatot, akár erre a célra is igénybe lehetne venni az elnyerhető támogatási 
összeget. 
 
Leitnerné Nagy Judit, pénzügyi előadó: Idén 200 eFt-ot terveztünk a közművelődésre a 
költségvetésbe. Ez lehetővé teszi, hogy nagyobb összeget nyerjünk, mint tavaly, mégha csak 
a minimális 34 %-os mértékű támogatást nyernénk el. A jelzett összeget a reflektorok 
vásárlására terveztük, ha pályázunk, mindkét célt meg tudnánk valósítani. A pályázat 
konkrét célt nem határoz meg, gyakorlatilag önerő nélküli pályázatnak tekinthető, mivel a 
betervezett összeg amúgy is a Faluházra kerülne felhasználásra. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

40/2013. számú határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a helyi 
önkormányzatok közművelődési érdekeltségnövelő támogatásáról 
szóló 4/2004. (II. 20.) NKÖM rendeletben biztosított lehetőséggel 
élni kíván, a Faluház (8945 Bak, Széchenyi tér 1.) technikai 
fejlesztése cél megvalósítása érdekében, melyhez költségvetése 
terhére 200.000,- Ft (azaz Kettőszázezer forint) összeget különít el. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Felelős: Molnár Károly, polgármester 
Határidő: 2013. március 25. 
 

 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

41/2013. számú határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a két ülés ülés közötti 
időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót és a polgármester 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámolót 
tudomásul vette. 
 

4.  Az Önkormányzat 2013. évi költségvetése. 
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 Előterjesztő: Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi előadó. 

Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerinti tartalommal 
került kiküldésre az előterjesztés. 
 
Leitnerné Nagy Judit, pénzügyi előadó: Sajnos az idei évben csupán 40 %-a marad 
helyben a gépjárműadónak, ami mintegy 9 mFt-os különbözet. A bevételi oldalon 
jelentkezik a tavaly lehívott IKSZT működési támogatás, melyet idén utaltak. A 2013. évi 
működési támogatást is beterveztük, 2,2 mFt összegben, reméljük ennek kifizetése nem 
csúszik át a következő évre. Az állami feladatfinanszírozási összegen túlmenően az 
óvodához, az étkeztetéshez kell az önkormányzatnak saját forrásból hozzájárulnia. A SI-HU 
pályázat a Pántlika csoport táncruháihoz, fellépéseihez benyújtott, nyert pályázat, melyhez 5 
%-os önerő szükséges, 176 eFt összegben. Az önkormányzat 22 mFt tartalékot tervez, 
melyből 10 mFt lekötött betét, 12 mFt az előző évi pénzmaradvány. Fejlesztésre 6 mFt-ot 
terveztünk, a civil szervezetek támogatását a tavalyi szinten terveztük. 
 
 

1800 órakor megérkezett Németh Dezső települési képviselő, így a testület 7 fővel 
folytatta munkáját. 

 
 
Makkos István, települési képviselő: Az önkormányzat tavaly vállalta Tűzoltó Egyesület 
gázolaj, műszaki vizsgáztatási és egyéb költségeit a támogatási összegen felül. Szeretné, ha 
az idei évben a Polgárőrség nagyobb összegű támogatást kapna. 
 
Molnár Károly, polgármester: A tűzoltó autót az Egyesület szeretné megkapni, mert akkor 
a műszaki vizsgáztatás költségeit a hivatásos tűzoltóság átvállalná. Az egyebek napirend 
keretében erre vissza kell térni. Javasolja, hogy a Polgárőrség tekintetében a műszaki 
vizsgáztatás költségét vállalja az önkormányzat. 
 
Tamás Béláné, települési képviselő: Hiányolja a Kertbarát Egyesület támogatását. 
 
Molnár Károly, polgármester: A Faluvédő Asszonyok támogatási összegével megegyező 
támogatást javasol. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Idén lesz a Faluház fennállásának 25. évfordulója, 
melyről méltóképpen meg kellene emlékezni. Az augusztus 20-i ünnepségen kellene ennek 
jelentőséget adni. 
 
Makkos István, települési képviselő: Legyen színvonalas, de egynapos a rendezvény. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Nagyon kevésnek találja a közfoglalkoztatotti 
létszámot. Egy Bak nagyságú településen nem lehet nyáron ellátni a jelentkező feladatokat 
2-3 fővel. 
 
Császár László, jegyző: Sajnos a közfoglalkoztatotti létszám alakulására kevés a ráhatása 
az önkormányzatnak. Amikor a Munkaügyi Központtól kapunk jelzést, hogy van lehetőség 
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foglalkoztatásra, azonnal küldjük a pályázatot, de csak olyan létszámra tudunk igény jelezni, 
amelyet biztosít a Munkaügyi Központ. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem merült fel, 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete egyhangúlag, 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 4/2013. (III. 18.) önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről, mely jelen jegyzőkönyv 
4. számú mellékletét képezi. 

 

Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

42/2013. számú határozat: 
Bak Község Önkormányzati Képviselő-testülete az önkormányzat 
saját bevételeinek és az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő 
fizetési kötelezettségeinek a 2013. évi költségvetési évet követő 
három évre várható összegét az alábbiak szerint állapítja meg: 

 
Megnevezés  

Sor- 
szá
m 

 tárgy- 
év 
 

Saját bevétel és adósságot 
keletkeztető ügyletből eredő 

fizetési kötelezettség a 
tárgyévet követő 

    2013  2014  2015  2016 
 Helyi adók  01 52100 53000 54000 55500 
 Osztalékok, koncessziós díjak  02 602  
 Díjak, pótlékok, bírságok  03 500 500 300 300 
 Tárgyi eszközök, immateriális javak, 
vagyoni értékű jog értékesítése, 
vagyonhasznosításból származó bevétel 

 04 

5223 
 

   

 Részvények, részesedések értékesítése  05  
 Vállalat értékesítéséből, privatizációból 
származó bevételek 

 06  

 Kezességvállalással kapcsolatos 
megtérülés 

 07  

 Saját bevételek (01+... +07)  08 58425 
 

53500 54300 55800 

 Saját bevételek (08. sor) 50%-a  09 29213 26750 27150 27900 
 

 Előző év(ek)ben keletkezett tárgyévet 
terhelő fizetési kötelezettség 
(11+...+17) 

 10  
   

 Felvett, átvállalt hitel és annak 
tőketartozása 

 11     

 Felvett, átvállalt kölcsön és annak  12  
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tőketartozása 
 Hitelviszonyt megtestesítő értékpapír  13  
 Adott váltó  14  
 Pénzügyi lízing  15  
 Halasztott fizetés  16  
 Kezességvállalásból eredő fizetési 
kötelezettség 

 17  

 Tárgyévben keletkezett, illetve 
keletkező, tárgyévet terhelő fizetési 
kötelezettség (19+...+25) 

 18 
 

   

 Felvett, átvállalt hitel és annak 
tőketartozása 

 19    

 Felvett, átvállalt kölcsön és annak 
tőketartozása 

 20  

 Hitelviszonyt megtestesítő értékpapír  21  
 Adott váltó  22  
 Pénzügyi lízing  23  
 Halasztott fizetés  24  
 Kezességvállalásból eredő fizetési 
kötelezettség 

 25  

 Fizetési kötelezettség összesen (10+18)  26     
 Fizetési kötelezettséggel csökkentett 
saját bevétel (09-26) 

 27 29213 26750 27150 27900 
 

Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy kísérje figyelemmel 
a kötelezettségvállalások teljesítését és erről adjon tájékoztatást a 
képviselő-testület részére.  
Határidő:  féléves és éves beszámolók 
Felelős: Molnár Károly polgármester 

 
 

5.  Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés 2013. évre. 

       Előterjesztő: Császár László jegyző. 

 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 5. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Miért kellene a ZALAISPÁVAL szerződni? 
 
Császár László, jegyző: A Társulási Megállapodásban vállalt kötelezettséget az 
önkormányzat, hogy az akkor érvényben lévő közszolgáltatási szerződés lejártát követően – 
ami 2012. december 31-ével bekövetkezett – a ZALAISPÁVAL szerződik a 
hulladékszállítási feladatok elvégzésére. 
 
Makkos István, települési képviselő: A ZALAISPA létrehozásakor arról volt szó, hogy 
amikor a Társulás átveszi a szállítási szolgáltatást, annak olcsóbb lesz a díja. 
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Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

43/2013. számú határozat: 
Bak Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen jegyzőkönyv 5. 
számú mellékletét képező tartalommal elfogadja a Zala-Depo 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Kft-vel a 2013. évre 
vonatkozó közszolgáltatási szerződést. Felhatalmazza a 
polgármestert a megállapodás aláírására. 
Határidő: azonnal. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 

6.  Anyakönyvi rendelet. 

       Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 5. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Furcsának tartja, hogy a helyiség használatáért 
szabnánk díjat. Célszerűbb lenne, ha a szolgáltatásért, a kisegítő személyzet munkájáért 
kérnénk díjat, hiszen Bakon évente legalább tíz esküvő van, amelyekre kellően fel kell 
készülni, azokat meg kell szervezni. Azt el tudná képzelni, hogy a szolgáltatás 
lebonyolításáért kérnénk díjat. 
 
Császár László, jegyző: Ez is egy lehetőség, a tervezetben ugyan nem szerepel díj, de a 
testület dönthet ezzel ellentétesen is. 
 
Makkos István, települési képviselő: Mivel a Faluház vezető vállalkozóként dolgozik, 
nincs annak akadálya, hogy megfelelő programtervek kidolgozása után a házasulandók 
szolgáltatásként Tőle vegyék ezt igénybe. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Az önkormányzat honorálhatná az esküvő 
lebonyolításában részt vevő kisegítőket év végén. 
 
Makkos István, települési képviselő: Véleménye szerint, ha a Faluház vezető, 
megállapodás alapján kiszámlázhatja a többletszolgáltatás ellenértékét. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban más kérdés, hozzászólás nem hangzott el, 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, 1 
ellenszavazat mellett, tartózkodás nélkül megalkotta 5/2013. (III. 18.) 
önkormányzati rendeletét az egyes anyakönyvi események engedélyezésének 
szabályairól, valamint az azokért fizetendő díjak mértékéről, mely jelen 
jegyzőkönyv 6. számú mellékletét képezi. 
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7.  Volt asztalos üzem megvásárlásának ügye. 

       Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 7. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Megnézte az épületet, az egy romhalmaz. A 
szigetelés az út szintjének magasságában van, a tető behajolt, cserepek hiányoznak róla. 
Beleölünk 3,5 mFt-ot és nem tudjuk mire használni. Fontosabb lenne a lakosság 
komfortérzetét növelni. Ebből a pénzből utat, járdát lehetne javítani. Ha piacképes lenne az 
épület, az ÁFÉSZ már rég el tudta volna adni, nem támogatja annak megvásárlását. Ott a 
Tó-vendéglő, a Faluház, ha közösségi épület kell. A Tó-vendéglő bérleti díját kellett volna 
csökkenteni, hiszen az is már fél éve üresen áll. Ha van 3,5 mFt, akkor ott az óvoda, a 
sportöltöző szociális helyiségei, amelyekre szintén ráférne a felújítás. 
 
Makkos István, települési képviselő: Ez szűklátókörűség. Más célokra ennél sokkal 
nagyobb összegek lettek elköltve. Ha 3 mFt-ért meg tudnánk vásárolni az épületet, lehet, 
most azonnal nem tudnánk hasznosítani, de lehet, hogy két év múlva meg szükségünk lenne 
arra. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: El kellene napolni a döntést. Kérjük fel Makkos 
képviselő urat, ingatlanos összeköttetéseit felhasználva készíttessen egy hivatalos 
értékbecslést. Annyiban egyetért Balogh képviselőtársával, hogy fontosabb beruházások is 
állnak a testület előtt. 
 
Molnár Károly, polgármester: A mai napon egyeztetett a varrodát üzemeltető 
vállalkozóval, aki elmondta, hogy a holnapi napon építész tervezővel együtt megnézi a volt 
asztalos üzem épületét. Ha az alkalmas lehet varrodának, akkor szándékában áll 
megvásárolni, így felszabadulhatna a régi iskola épülete is. 
 
Makkos István, települési képviselő: Szerinte a volt iskola visszavétele is csak fenntartási 
költségbe kerülne az önkormányzatnak és még a bérleti díj bevétel is elveszik. 
 
Molnár Károly, polgármester: Javasolja, hogy a döntést a testület napolja el a következő 
ülésre. Addig választ kapunk arra, hogy mi az ÁFÉSZ végleges javaslata az árra, beérkezik 
az értékbecslés, megtudjuk, a varrodást érdekli-e az épület. 
 

A javaslattal a képviselő-testület egyhangúlag egyetértett, a döntést a következő 
testületi ülésre napolta el. 
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8.  Hó- és síkosságmentesítési pályázat a 2013/2014. idényre. 

       Előterjesztő: Császár László jegyző. 

 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 8. számú melléklete szerinti tartalommal került 
kiküldésre az előterjesztés. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: A reggeli buszjáratokig mindenképpen le kell tolni a 
havat. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Kellene síkosság mentesítés, de az utak állapota 
miatt ne sóval, hanem zúzalékkal. A járdákra nem kell a hótolás, de a buszöblöket és az 
intézmények parkolóit ki kell tolatni. 
 
Makkos István, települési képviselő: Az utak állapotát figyelembe véve minimum 10 cm 
legyen a jelentéktelen havazás mértéke. Ennél kisebb hóesés esetén az aszfaltot szedi csak 
fel a hótoló. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A járattervet az önkormányzat határozza meg. 
 
Molnár Károly, polgármester: A mellékletben szereplő utcasor akár lehetne is a járatterv. 
Javasolja, hogy a testület júniusi ülésén térjünk vissza a pályázati kiírás véglegesítésére. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Ráérünk erre augusztusban, túl kora a június. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Gondolni kell arra is, hogy esetleg nem lesz 
pályázó, vagy irreális összegért vállalnák a munkát. Jobb a júniusi ülés. 
 

A polgármester javaslatával egyetértve, a képviselő-testület 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett a döntést a júniusi testületi ülésre 
napolta el. 

   
 

9.  Egyebek. 

 9.1. Táncsics utcai szennyvízcsatlakozás 

Császár László, jegyző: Az előző testületi ülésen elhangzott kérdésre válaszolva 
tájékoztatást ad, hogy a Táncsics utca 2. szám alatti ingatlannál nincs csatlakozás a 
települési szennyvízhálózatra, a tulajdonos talajterhelési díjat sem fizet, mert a rendszer 
műszakilag nem alkalmas a rácsatlakozásra. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Javasolja, hogy kérjünk ajánlatot a ZALAVÍZ Zrt-
től a csatlakozás kiépítésére. 
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 9.2. Buszvárók ügye 

Császár László, jegyző: Egyeztetett Vas Lászlóval, aki a buszvárókat tervezi, erre a hétre 
ígérte a tervek elkészítését. 
 

 9.3. Temető bővítés ügye 

Császár László, jegyző: A temető déli irányú bővítésével kapcsolatban elmondja, hogy az 
Csugaiék tulajdonában van. Felhatalmazás alapján tárgyalásokat kezdeményezhetnénk a 
vásárlás ügyében. A terület 2,86 ha nagyságú, 44,62 AK értékű. 
 
Makkos István, települési képviselő: A temető bővítéshez nem kell az egész terület. 
Keressük meg a tulajdonosokat, megosztva értékesítenék-e a területet. 
 

A fenti javaslattal a testület egyetértett, felkérte a polgármestert és a jegyzőt a 
szükséges intézkedések megtételére. 

 
 

 9.4. Hófogók 

Császár László, jegyző: Az előző testületi ülésen elhangzottak alapján 44.450,- Ft/tekercs 
bruttó áron lehet vásárolni 1,2 m magas, 25 m hosszú hófogó hálót. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A belterületekre legalább 4 tekercs hófogót 
vásároljon az önkormányzat. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

44/2013. számú határozat: 
Bak Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2013. évi 
karbantartási előirányzata terhére 4 tekercs hófogó háló 
megvásárlását rendeli el bruttó 44.450,- Ft/tekercs ár ellenében, 
felhatalmazza a polgármestert a megrendelés teljesítésére. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 
  9.5. Zalaegerszegi Rendőrkapitány kinevezéséhez vélemény 
 
Császár László, jegyző: Megkeresés érkezett a Zala Megyei Rendőr-főkapitánytól a 
Zalaegerszegi Rendőrkapitányság kapitányának kinevezése tárgyában. A Főkapitány Úr dr. 
Farkas Tibor r. alezredest kívánja kinevezni, ehhez a rendőrségről szóló 1994. évi XXXIV. 
Törvény 8. § (2) bekezdése értelmében ki kell kérni a rendőrség illetékességi területén 
működő települési önkormányzatok képviselő-testületének a véleményét. 
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Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozza:  
 

45/2013. számú határozat: 
Bak Község Önkormányzat Képviselő-testülete támogatja dr. Farkas 
Tibor r. alezredes kinevezését a Zalaegerszegi Rendőrkapitányság 
vezetőjévé. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy tájékoztassa a 
döntésről Zala Megye Rendőrfőkapitányát. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

 9.6. Polgármester felvetései. 

Molnár Károly, polgármester:  
1. Az EGTC ügyében elmondja, hogy ahhoz társulni szándékozik a szlovéniai 

Dobronak. Ennek a hónapnak a végére várható döntés. 
2. Megkezdődtek a kátyúzások hideg aszfalttal. 
3. A gellénházi rendőrőrs új kapitányával bejárták a baki KMB irodát. Az a kapitány 

Úr javaslata, hogy az első szűk szélfogóba kellene ajtót vágni, így az iroda 
megközelíthető lesz, a 100 Ft-os bolt bérlője sem lesz kénytelen kisebb helyet 
használni. A bolt bérlője vállalta, hogy a költségekhez hozzájárul. 

4. A két ülés közötti ügyek kapcsán már jelezte, hogy a Tűzoltó Egyesület 
parancsnoka jelezte, ha a tűzoltóautó tulajdonjogát megkapná az Egyesület, akkor 
a műszaki vizsgáztatás költségeit a hivatásos tűzoltóság átvállalja. 

 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

46/2013. számú határozat: 
Bak Község Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul, hogy a 
tulajdonát képező IFA típusú tűzoltó tehergépjármű tulajdonjogát 
visszteher nélkül átruházza a Baki Önkéntes Tűzoltó Egyesület 
részére. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 
szerződés aláírására, illetve a gépjármű törzskönyvének átadására az 
Egyesület részére. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

 9.7. Alpolgármester felvetései. 
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Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A rózsa utcai járda mikor készül el? Lesz átvételi 
eljárás? Az utca végén ugye nem lesz dobbantó? A járda védelme érdekében mindenképpen 
kellene elválasztó oszlopokat lehelyezni, hogy az autók ne parkoljanak a járdára. Az utca 
végén a derékszöget le kellene vágni, azt a plusz szakaszt meg kellene csináltatni, még ha 
többletköltséget jelent is. A tűzoltószertár kijárójára rá kellene emelni. Az önkormányzat 
vállalná az anyagárat, a tűzoltók a polgárőrökkel pedig elvégeznék a betonozást. 
Ha a jövőben lesz valamilyen, vizes munkával összefüggő beruházás, a temetőben a felső 
részre fel kellene vezetni a vizet egy nyomásfokozóval. A konténernél ki kellene rakni 
zsalukővel a falat, mert a bemarás le fog omlani. Ezt a feladatot a közmunkások is 
elvégezhetnék. 
Az Orbán szobor környékét rendbe kellene tenni ismét. 
Jelzést kapott a faluból, hogy el kellene járni a Zala Volánnál abban az ügyben, hogy az 
egyik novai járat Bak felé menjen, mivel egyre többen dolgoznak innen is Nován és a 7 órás 
munkakezdésre nem tudnak busszal menni. Ugyanez kellene a délutáni járatnál is. 
Az idei évi fejlesztési tervek tekintetében fel kellene állítani egy rangsort. Szükség lenne egy 
utánfutóra, az óvoda tetejét fel kellene újítani, a régi iskola ereszcsatornája leszakadt, 
kellene egy kommunális gép, amely alkalmas fűnyírásra, hótolásra, szórásra, esetleg 
söprésre. Ismerni kellene ezek költségigényét, azt követően látjuk mire lesz lehetőségünk és 
ennek alapján döntenénk az idei fejlesztésekről. 
 
Tamás Béláné, települési képviselő: Az iskolánál is vannak komoly költségigényű 
feladatok. A konyha szennyvízelvezetése, az iskola épület esőcsatornája, teteje rossz 
állapotban van, beázási veszélyek vannak. A beruházási rangsorba az iskolát is fel kellene 
venni. 
 
Mivel egyéb, további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a polgármester a képviselő-
testület nyílt ülését 2020 órakor bezárta. 
 

k.m.f.    
 
 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                                jegyző 
 
 
 
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
    Makkos István   Toplak Tiborné 
           települési képviselő             települési képviselő 


